
 

Fælles elevråd referat den 22. februar - 2022 
 
Fremmødte: Peer Lundquist (Bygningsdrift), Søren Vikkelsø (direktør), Cecilie (kantineleder), Claus Ring (IT), 
Karianne (GULD10), Emma (elev GULD10), Cecilie Poulsen fra EUX Business (studieår), William fra HHX, 
Victoria fra HHX, Freya fra Fødevarer, Patrik fra fødevarer, Emilie fra Nakskov HHX, Christian fra HTX 
Nakskov, Rasmus HTX Nykøbing. 
 

1. Nyt fra Ledelsen 
2. Nyt fra IT 
3. Nyt fra bygningsdriften 
4. Nyt fra skolehjem 
5. Nyt fra kantine 
6. Nyt fra GULD10 
7. Gæst fra Headspace til orientering 
8. Valg af bl.a. 2 elever til CELF’s bestyrelse 

 

Nyt fra ledelsen ved Søren Vikkelsø 
Årsregnskabet +- et par hundrede tusind.. det ligger på budget.  
Femern. Holder et møde med undervisningsministeren og Femern, hvordan kan man få flere lærlinge? De 
er ved at bygge fabrikken. De har forpligtet sig til 500 årsværk af lærlinge. De er ved at bygge en lille by på 
Femern, som er det største byggeri i Danmark. 
 
Vi har fået nye ord. elever hedder lærlinge. SKO elever i stedet for SKP. Det er de elever, der går i lære på 
skolen. 
Praktikpladsen.dk her skal elever stå 8 uger før de kommer i lære. Lærepladsen er den nye platform. 
Er der en læreplads i Skagen, er man forpligtet til at søge den, som lærling. 
Vi skal som skole også ansætte lærlinge. 
 
Vi skal i gang med at se på vores efteruddannelse, måske på engelsk. Vi ser på, hvordan vi kan vækste på 
elevsiden. Mange af vores GF2 elever er ældre elever. 
Man kan sagtens læse videre ovenpå en erhvervsuddannelse. Gymnasieelever skal vejledes mod 
erhvervsuddannelser, som noget ”nyt”. Fra 2020. Ca. 22% af gymnasieeleverne vælger en 
erhvervsuddannelse på landsplan. 

Nyt fra GULD10 ved Karianne Gammelby 
GULD10 er et nyt 10. klasses center, der bor i nærheden af EUX/EUD business. 
Der er meget forskellige lærere, alle er folkeskolelærere, men har forskellige baggrunde, alt fra bankfolk til 
smede.  
GULD10 har 92 elever fordelt på 5 klasser. EUD10 (en 10. klasse med 12 ugers brobygning), Adventure 
(bevægelse), A-klassen (elever der har brug for ekstra støtte), Cyperklassen (teknik og IT) er 
temafordelingen på klasserne. 
Nu kan vi tilbyde sorte fingre – værkstedsfag, som valgfag. 1. marts skal de vælge ungdomsuddannelse. 
 



 

Nyt fra IT ved Claus Ring 
Vi skal forny vores backbone til et nyt netværk, som starter til efteråret. Derefter starter vi med det 
trådløse netværk. Vi skifter tavler.. Vi sætter interaktive TV’er op. 84 tommer skærm på hjul, så man kan 
flytte på dem. 
Der skal skiftes nogle PC’er rundt omkring. På bygge- og anlæg skal de kunne arbejde med AutoCad. 
Vi har imellem 60 og 100 henvendelser hver dag. Enten fordi man ikke kan komme på nettet eller andre 
ting. Vi er i snit 1.500 – 1.600 elever. Der er også elever fra SOSU, fordi Claus også er chef for IT afdelingen 
der. 
Vi skifter kopimaskiner og starter i Nakskov og slutter på Kringelborg Allé. Vi har reduceret med 5. mio. tryk 
i alt. Det er selvfølgelig på grund af digitaliseringen. Der er blevet reduceret fra 17 til 5 stk. kopimaskiner i 
Nakskov. Followme systemet gør at man kan printe på alle lokationer, hvis man taster sit brugernavn mv. 
Hvad skal vi gøre når vi gerne vil lade? Det flyder med ledninger. Det kan være et problem for rengøringen… 
En bærbar kan holde alt fra 1½ - 4 timer, så skal de lade… 
Man kan få tårne med stik… Der bliver talt om løsninger.. 
 

Nyt fra Peer Lundquist 
Bæredygtig skoledrift med indføring af nyt sorteringsarrangement. Man skal sortere i 12 fraktioner. Hvad 
kan man putte i papirspanden fx det skal der være meget mere tydelighed på.  
Skolepapir, restaffald. 
Vi sorterer i kantinerne og i køkkenerne. Vi er i gang med en proces med affald. 
PANT skraldespande bliver til noget. I dialog med køkkenet er vi ved at få lavet en fælles indsamling. På 
overordnet ledelsesniveau skal det være til gavn for eleverne.  
Energimæssigt er vi ved at skifte vores ventilationsanlæg. Vi vil energirenovere og regner med at 
investeringen er tjent hjem efter 3 år. 
Hvordan kan vi blive mere bæredygtig med vores første ladestander. Der er 10 ladestander på KA og der er 
2 på Merkurs Plads og 6 stk. i Nakskov. Her er det Campus der skal blive enige. 
Vores bil kan kun køre en tur til Nakskov, derfor er ladestandere et stort behov. 4 timer må man holde ved 
en ladestander. 
Mindre tagudskiftning i Nakskov. Der er kun afsnit 1 der mangler at blive udskiftet. Vi overvejer om ikke vi 
skal flere solceller.  
Det er ½ år siden, at vores ny rengøring er startet. Det er voldsomt for et nyt firma. De reagerer på klager. 
Derfor er det vigtigt, at der bliver sendt klager afsted. I skal gå til jeres undervisere, hvis I opdager noget der 
ikke er i orden. Der skal være til at komme til, ellers kan rengøringen ikke komme til. 
SKO elever. Elever der er i lære på skolen. Vi har serviceassistenter der gør rent på skolehjemmet. 
Ejendomsservicetekniker er en bred uddannelse, hvor vi også har elever. Vi har lager og logistik elever. De 
bringer mad ud til de forskellige adresser.  
Vi har en elektrikerlærling. Vi er ved at søge en serviceassistentlærling. 
Peer kigger på EUX business for at se på ledningsopladningsløsninger. 
HTX elev fortæller om en løsning på ledning, lige som Cecilie fra EUX business.  
Powerstationer?? 
I Nakskov går rengøring godt.  
Peer er imponeret over elevernes engagement i affaldssortering.  
 
Jeanette Frederiksen bliver ny tovholder for rygning.  
 
Der bliver strammet op på rygning og snusposer. Det er problem, at snusposer ligger inde i lokalerne. Der 
bliver røget udenfor i bl.a. afsnit 4… Sti i Nakskov. Der er møde. 



 

Nyt fra kantinen 
Verdensmål skole. Det går på sundhed og trivsel. Vi havde en kampagne. Hvad fuck er en bælgfrugt. Vi har 
et stort  
Sunde unge. Kantinen er en del af. Samarbejde med bl.a. Køge handelsskole. Der er sat 4 mio. af til det.  
Instagramprofil vil Cecilie også lave. så man kan følge med i, hvad der sker.  
Hvis der er noget, så kom endelig med det.  
 
Der er en butik til SKO elever detail, hvor lærlinge passer butikken. Vi skal tale om udvalget med afdelingen. 
Det gør Søren Vikkelsø. 
Der er ros til kantinen – især salatboksene. Dagens ret på Merkurs Plads. Kunne man cutte lidt ned? Kunne 
man lave nogle tilbud, til eleverne for at til i kantinen.  
Sunde valg er godt.. ros til kantinen fra både medarbejdere og elever.  
Kantinen laver mad til skolehjemmet. 
 

Headspace med Kristian Hjort og Nadja 
Nadja er udviklingskonsulent og sidder normalt i København i sekretariatet. 
Headspace er et tilbud til unge mellem 12 og 25 år. Vi er et anonymt tilbud til unge. Vil gerne fortælle om 
vores tilbud ude i klasserne og brug os gerne. Der er frivillige som har vagter i Dronningegade. Man kan 
bare droppe ind og der er altid 2 med til samtalerne.  
Der har lige været Corona i et par år og det har præget mange unge. Der er mange problemstillinger 
Headspace tager sig af. De tager gerne med ud til et møde med den unge, omkring fx bolig. Vi brobygger 
meget.  
En NGO og vi lever af fonde. De får midler af staten. Det er endnu ikke noget kommunerne betaler til. 
Der sidder en fra psykiatrien…  
Der er et internt uddannelsesforløb for de frivillige. Vi har mange frivillige fra mange videregående 
uddannelser – sygeplejerske, psykologer, pædagoger med videre.  
Hvordan sender I unge videre, hvis I bliver mødt af unge I ikke kan hjælpe? De har pligt til at indberette.  
Headspace ved hvor man kan tage hen… 
Der er ingen unge der bliver ladt alene, når de henvender sig.  
Hvad er det der fylder: 
GBS: håndtering af hverdagen. Tristhed, depressiv tanker og konflikter med venner og familie. Bekymringer 
af forskellige ting. Uddannelse og arbejde.  
 
De har workshop. Trivsel på erhvervsskolerne. En frivilligfortælling. De er i gang med at lave et spil, hvor 
man taler om trivsel. Nadja søger en ung fra os til at komme med refleksioner omkring trivsel. 
De er klar til afholde workshop fra 1. april.  
 
De går også ud fra 6. klasser til FGU om erhvervsuddannelser.. 
”Hvad kan du blive?” – går på trivsel omkring uddannelsesvalg.  
  

Valg – hvem blev valgt? 
Formand for elevråd – Rasmus Borreskov 
Næstformand for elevråd – Christian Schiøt Galsgaard 
Kasserer for elevråd – Freya Lorentzen  
2 bestyrelsesmedlemmer – Rasmus Borreskov med stemmeret og William uden stemmeret 
2 medlemmer til arbejdsmiljø – Freya og Emilie HTX Nakskov 



 

 
 
 
 
 
 


